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   SLOVENSKÁ LEKÁRSKA KOMORA 

   SEKRETARIÁT, Račianska 42/A, 831 02 Bratislava 

    

 

 

 

Z á p i s 

z rokovania stáleho výboru SLK  pre vnútorný život zo dňa 28. 11. 2017 

 

 

Miesto: Račianska42/A, Bratislava     

     

Prítomní: MUDr. Z. Teremová, MUDr. D. Zobka, , MUDr. J. Bernát, , doc. MUDr. I. Bartošovič, PhD , 

MUDr. I. Bizík , MUDr. P. Lipták, 

Ospravedlnení: MUDr. K. Mičko , MUDr. P. Klein , PhDr. K. Kotrbová, PhD., MPH 

 

Hostia: MUDr. P. Visolajský, predseda LOZ  

 

Program rokovania: 

 
 

1. Rozpracovanie ďalšej činnosti výboru 

2. Stretnutie so zástupcami LOZ 

3. Organizácia spoločného stretnutia všetkých funkcionárov SLK  

4. Organizácia športového podujatia  

5. Rôzne, diskusia 

  

              Rokovanie otvorila a viedla MUDr. Zuzana Teremová, predsedníčka stáleho výboru SLK pre 

vnútorný život. Privítala prítomných členov výboru a predsedu LOZ MUDr. Visolajského. V úvode 

uviedla, že cieľom výboru by malo byť zvýšiť aktivitu členov SLK, ich záujem o komoru, ako aj zvýšiť 

aktivitu samotných funkcionárov SLK. Pripomenula výsledky štatistického vyhodnotenia členskej 

základne, z ktorého vyplýva , že napriek skutočnosti, že registrovaných lekárov v skupine do 40 rokov 

je temer rovnako ako lekárov nad 60 rokov, je v skupine  lekárov do 40 rokov podstatne menej lekárov 

aj členmi komory. Členská základňa SLK teda v priemere starne . Informovala predsedu LOZ, že už na 

minulom stretnutí výboru bola táto skutočnosť rozdiskutovaná a snahou SLK je aj prostredníctvom 

výboru vytvoriť užšiu platformu spolupráce oboch organizácií  zastupujúcich lekárov. MUDr. 

Visolajský uviedol, že dôvod nižšieho záujmu lekárov zamestnancov vidí v tom, že lekári sú 

v súčasnosti „relatívne spokojní“ dosiahnutou úrovňou garantovanej mzdy , že vidí ešte nedostatok 

v diferencovanom odmeňovaní lekárov, nakoľko nemocnice nemajú prostriedky na to, aby mohli dávať 

prostriedky na mzdy nad úroveň zákonom garantovanej výšky. Uviedol, že v súčasnosti sú snahy zrušiť 

v zákone povinnosti každoročnej valorizácie miezd. V tejto súvislosti MUDr. Teremová uviedla, že SLK 

vyhlásením prezidenta SLK MUDr. Kollára podporila odmietavé stanovisko LOZu k takýmto snahám. 

MUDr. Teremová následne informovala predsedu LOZ, že SLK nadviazala spoluprácu so Strediskom 

pre ľudské práva, uviedla, že týmto spôsobom by bolo možné, aby lekári zamestnanci  upozorňovali aj 

touto cestou na porušovanie svojich práv napr. pri nedodržiavaní  povinného voľna po nočných službách 

, nedodržiavaní pracovných podmienok, alebo pracovných programov v rámci prípravy na atestáciu, pri 

čom by SLK mohla byť lekárom nápomocná. Požiadala predsedu LOZu MUDr. Visolajského, aby 

cestou regionálnych štruktúr organizácie LOZ upozornil na zákonnú povinnosť lekára vykonávajúceho  

povolanie lekár na území SLK byť registrovaným, nakoľko SLK pri nedodržaní tejto zákonnej 

povinnosti musí konať a v súčasnosti nie je podľa zákonných noriem zodpovedný zamestnávateľ, ale 

lekár sám. V krátkosti informovala o českých projektoch pre lekárov zamestnancov (Kritéria férového 

pracovište, Prieskum výskytu syndrómu vyhorenia) a vyjadrila presvedčenie, že SLK má záujem byť 
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v aktivizácii mladých lekárov - zamestnancov nápomocná, činnosť organizácií prepojiť a zapojiť sa do 

projektov LOZu . MUDr. Visolajský uviedol, že lekári zamestnanci uvádzajú ako dôvod nezáujmu 

lekárov o členstvo v SLK aj skutočnosť, že  samotní pracovníci SLK nevedia lekárov motivovať 

a prezentovať výhody členstva. Vyslovil názor, že by bolo dobré porovnať, čo robí stavovská 

organizácia pre svojich členov v zahraničí. Ďalej uviedol, že v poslednom období je lekármi 

zamestnancami zle vnímané práve riešenie problematiky LSPP/APS, nakoľko lekári v nemocniciach 

toto vnímajú ako zvýšenie svojho zaťaženia v službách to napriek tomu, že vyťaženosť v  LSPP 

v nočných hodinách je veľmi nízka. MUDr. Teremová informovala, že v ČR je LSPP poskytovaná na 

podstatne redukovanejšej úrovni (na úrovni okresných miest často len cez víkendy a sviatky a nočné 

služby nie sú ani v krajských mestách), pričom platby za výkon pohotovostných služieb sú podstatne 

vyššie aj za finančnej účasti samotných krajov.  

V ďalšej časti prítomní podrobne rozdiskutovali možnosti prieniku činností oboch organizácií. 

Z diskusie vyplynulo, že sú neustále snahy podnecujúce rozdelenie lekárov, roztrieštenia lekárskeho 

stavu ako takého, ktorým sa je ťažko brániť. MUDr. Bizík uviedol, že aj medzi členmi LOZ je málo 

mladých lekárov, a preto je treba aktivizovať mladých ľudí na každej úrovni v rámci LOZu aj SLK 

MUDr. Zobka uviedol, že  bolo by dobré, keby sa podarilo urobiť niečo pre zvýšenie aktivity lekárov 

súčasne. MUDr. Bernát vyslovil názor, že by bolo dobé, keby tlačové konferencie k jednotlivým 

problematikám boli spoločné SLK a LOZ, čím by sa navonok prezentovala jednota lekárskeho stavu 

MUDr. Lipták informoval o úspešnej petičnej akcii všeobecných lekárov k problematike oddelenia 

výkonu poskytovania zdravotnej starostlivosti  od výkonu obhliadky mŕtvych tiel, kde sa podarilo získať 

vyše 35 000 podpisov. MUDr. Visolajský upozornil, že je nevyhnutné zmeniť celý systém poskytovania 

zdravotnej starostlivosti, LOZ pripravuje akcie, je treba predložiť 3-5 zásadných požiadaviek a tie 

spoločne presadzovať. Konštatoval, že na Slovensku je napr. veľa odborných ambulancií, kde sa 

presúva veľa výkonov, čo je vo svete inak, lebo v iných krajinách má prevahu výkonov primárna 

všeobecná ambulancia. Uviedol, že problém vidí aj v tom, že pacienti nechápu o čo vlastne lekárom ide, 

že dosiahnutými zmenami v systéme poskytovania zdravotnej starostlivosti sa úroveň poskytovaných 

služieb pre pacientov zlepší, avšak v súčasnom období sa podmienky poskytovania zdravotnej 

starostlivosti  horšia z roka na rok nielen pre lekárov, ale hlavne pre pacientov samotných . Reforma 

zdravotníctva by mala vyjsť od lekárov, na ministerstve ju úradníci dobre nenastavia. MUDr. Lipták 

upozornil na skutočnosť, že povinnosť zavedenia elektronického zdravotníctva je hrozbou, že sa zníži 

dostupnosť ambulantnej starostlivosti, je možné, že cca 500 obvodných lekárov odíde, nakoľko starší 

lekári sa nechcú a nevedia do toho systému zapojiť.  MUDr. Visolajský uviedol, že v prevahe nemocníc 

sa napriek opakovaným vyjadreniam kompetentných nič nedeje, lekári a sestry neboli zaškolení, je 

ťažké predpokladať , že sa  na celý systém zmien  od 1.1.2018 nabehne.  Bola podrobne rozdiskutovaná 

problematika e-Health a e-Receptu, diskutujúcimi bolo poukázané na plytvanie finančných zdrojov 

a neochotu pokrytia finančných potrieb realizácie celého projektu na úrovní samotných poskytovateľov 

zdravotnej starostlivosti ,ale aj na riziko zneužitia dát o pacientoch zo serveru. MUDr. Lipták sa 

v diskusii dotkol aj problematiky DOH, upozornil na skutočnosť, že pacientom je ponúknutá možnosť 

zaplatiť za vyšetrenie, ktoré má mať pacient v súlade s ústavou zadarmo, navyše za vyšetrenie lekárom 

ktorý je unavený, nakoľko DOH je možné mať až po riadnych ambulantných hodinách v ktorých lekár 

pracuje na zmluvný vzťah so zdravotnou poisťovňou. Tento systém bol vytvorený pre veľké 

spoločnosti, kde budú na ambulancii pracovať rôzny lekári, jedny cez ZP, druhí na priamu platbu 

v režime DOH. Prevaha ambulancií je však malých, kde pracuje len 1 lekár a pre  tie je  takýto systém 

práce v praxi nereálny. MUDr. Bizík vyslovil názor, že by bolo dobré všetky problémy sumarizovať 

a prezentovať ich verejnosti naraz , aby si ľudia uvedomili, že je tu veľký problém. MUDr. Visolajský  

podporil toto stanovisko, uviedol že je treba takúto aktivitu realizovať s profesionálnymi tímom PR, 

systém nie je deformovaný náhodou, ale k jeho deformácii prichádza postupne, systematicky a cielene v 

 prospech určitých záujmov konkrétnych skupín .Uviedol, že LOZ na najbližšom zasadnutí Rady LOZ 

sa bude tejto problematike venovať. MUDr. Lipták informoval, že VL majú rozpracovaný projekt, 

venovaný problematike e-Healthu, ktorý začínajú realizovať už budúci týždeň, vyzvú k podpore širokú 

pacientskú verejnosť a požiadal o verejnú podporu SLK a LOZ. MUDr. Teremová na záver tejto časti 

rokovania odovzdala MUDr. Visolajskému  brožúrky o výhodách členstva v SLK. 

Predsedníčka výboru informovala, že vedenie SLK rokovalo so zástupcami firmy Mercedes-Benz 

o ďalšej spolupráci, ako aj o  možnosti zorganizovania eventu pre členov SLK. Predbežne sa v SLK 
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uvažuje o termíne podujatia  na jar 2018. MUDr. Teremová navrhla, že táto  aktivita by mohla byť 

zorganizovaná pre funkcionárov SLK na všetkých úrovniach, pričom pred samotným eventom by bola  

časť pracovná, zorganizovaná členmi výboru pre vnútorný život. Členovia výboru rozdiskutovali návrhy 

na program pracovnej časti , ako aj miesto  konania stretnutia s preferenciou stredného Slovenska (nie 

v Bratislave). Poverili MUDr. Teremovú, aby so zástupcami firmy Mercedes-Benz odrokovala možnosti 

realizácie stretnutia a eventu na strednom Slovensku. 

Súčasne bola rozdiskutovaná aj organizácia športového podujatia. Členovia výboru sa po širokej 

diskusii zhodli v názore, že obe aktivity je vhodné spojiť – pracovný deň stretnutia funkcionárov SLK 

s následným večerným eventom by mohol pokračovať dňom, ktorý bude venovaný športovému 

podujatiu – turistike. 

MUDr. Lipták informoval, že  v ZAPe sa  iniciuje aktivita získavania nových členov, pri ktorej  za 

účelom rozšírenia členov ZAPu a tým údernejšieho presadzovania požiadaviek lekárov sa lekári 

aktivizujú pod heslom „každý člen ZAPu presvedčí 1 ďalšieho lekára o vstupe do ZAPu“. Uviedol, že aj 

funkcionári a členovia SLK by si mali vytýčiť obdobný cieľ a pracovať na zvýšení záujmu o dianie 

v SLK ako aj na rozšírení členskej základne. 

MUDr. Teremová informovala, že s doc. MUDr. Lukánom - predsedom výboru pre vzdelávanie 

predrokovali možnosti spolupráce členov výboru pre vnútorný život a členov výboru pre vzdelávanie pri  

organizovaní vzdelávacích aktivít vo svojom regióne.  

Na záver predsedníčka výboru poďakovala zúčastneným členom výboru za aktívnu účasť a vyzvala ich, 

aby iniciovali v rámci svojej RLK ako aj v rámci SLK aktivity členov a predkladali návrhy na 

zatraktívnenie činnosti SLK .      

 

  

 

Po rozdiskutovaní problémov boli prijaté nasledovné 

z á v e r y : 

 

 

1. Rozoslať kontakty členov výboru  aj mailový  kontakt na predsedu LOZ MUDr. Visolajského 

všetkým členom Stáleho výboru  pre vnútorný život s cieľom užšej a aktívnejšej komunikácie  

 

2. MUDr. Lipták oboznámi mailovo členov výboru aj LOZ s pripravovanou aktivitou všeobecných 

lekárov k problematike elektronizácie zdravotníctva .Osloví SLK aj LOZ výzvou o podporu 

uvedenej aktivity . 

 

3. Predseda LOZ MUDr. Visolajský poinformuje na rade LOZu o stretnutí s členmi Stáleho výboru 

pre vnútorný život SLK , ako aj o záujme o spoluprácu oboch organizácií . 

 

4. Členovia výboru sa zapoja do podpory aktivít VLD, SLK aj LOZu ,nakoľko jednotný postup 

lekárov má väčšie šance na úspech jednotlivých konkrétnych aktivít lekárov . 

 

5. MUDr. Teremová – osloví zástupcov Mercedes –Benz a odrokuje možné termíny a miesta 

stretnutia lekárov a eventu .Následne bude cestou SVVŽK zahájená príprava uvedenej aktivity. 

 

6. MUDr. Teremová podá informáciu o rokovaní SLK s predsedom LOZu na najbližšej rade SLK. 

 

 

V Bratislave, 29. 11. 2017 

 
Zdokumentovala:  

MUDr. Zuzana Teremová 

predsedníčka stáleho výboru SLK pre vnútorný život, 

viceprezidentka SLK 


